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        11. april 2023 
J.nr.  

        NIHA/tiko 
 
 

REFERAT 
 

Emne:   
  
Dato og tidspunkt:   
 
Sted: 
 
Referent: 

Møde i SDU’s bestyrelse 
 
Tirsdag den 11. april 2023 kl. 14.00-18.00 
 
SDU Odense, DIAS seminarrum 
 
Nisrin Adel Hamad 

 
Fra universitetets bestyrelse deltog: Søren Klarskov Vilby (formand), Ralf Hemmingsen, Gurli Marti-
nussen, Mads Lildholdt, Gitte Rasmussen, Niclas Nyegaard og Andreas Fjord Larsen 
 
Afbud: Per Have 
 
Af universitetets ledelse og medarbejdere deltog: rektor Jens Ringsmose, prorektor Helle Waagepe-
tersen, universitetsdirektør Thomas Buchvald Vind, sekretariatschef Anni Søborg og souschef Nisrin Adel 
Hamad i hele mødet.  
 
Vicedirektør for Økonomi Nicolai Sørensen, budgetchef Linda DaCosta deltog i behandling af punkt 7, 8, 
9, og 11. Chefcontroller Heidi Krieber deltog i behandling af punkt 7 og 8. 
 
Gæster: Universitetets institutionsrevisor Peter Johansen og Mette Holy Jørgensen fra PwC deltog i be-
handling af punkt 7 og 8. 
 
Dagsorden:  
 
1.  Bemærkninger til dagsordenen 

 
2.  Orientering om campus Slagelse (LUKKET) 

 
3.  Orientering om søgningen til SDU’s bachelor- og kandidatuddannelser 

 
4.  Afrapportering på SDU’s strategi for ekstern forskningsfinansiering 

 
5.  Status på proces for ny strategi på SDU (LUKKET) 

 
6.  Årlig statusredegørelse for strategisk rammekontrakt 

 
7.  Årsrapport 2022 
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8.  Revisionsprotokollat vedrørende årsrapport 2022 
 

9.  Økonomisk afrapportering – økonomistatus 1 
 

10.  Orientering om kontrolleret opbremsning (LUKKET) 
 

11.  Godkendelse af revideret SDU budgetmodel 2024 
 

12.  Revisionsudbud – valg af leverandør (LUKKET) 
 

13.  Status på byggesager 
 
13.0 - oversigt over huslejemæssige konsekvenser af sager på bestyrelsesmødet 
 
13.1 – Udvidelse af lejemål, SDU Sønderborg (Alsion) 
 

14.  Årshjul 2023 og mødekalender for 2024 
 

15. 
 

Meddelelser fra bestyrelsesformand Søren Klarskov Vilby 
 

16. Meddelelser fra rektoratet 
 

17. Eventuelt 
 

 
 

Referat 
 
1.  Bemærkninger til dagsordenen 

Formand Søren K. Vilby bød velkommen til årets første ordinære bestyrelsesmøde. 
 
Formanden fortalte, at han efter sin tiltrædelse som formand havde talt med de enkelte medlemmer af 
bestyrelsen, og at der var udtrykt stor tilfredshed med arbejdet i bestyrelsen. Der blev dog efterspurgt 
mere tid til debat og drøftelse på bestyrelsesmøderne, og tiden kunne eventuelt hentes ved at afsætte 
mindre tid til ‘formalia`. 
 
Der var ingen bemærkninger til dagsordenen. 
 

2.  Orientering om campus Slagelse (LUKKET) 
 
 

3.  Orientering om søgningen til SDU’s bachelor- og kandidatuddannelser 
Prorektor Helle Waagepetersen orienterede om søgningen til SDU’s bachelor- og kandidatuddannelser 
pr. 15. marts 2023.  
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Efter flere år med faldende søgning ses i år en positiv fremgang i søgningen til SDU’s bachelor- og 
kandidatuddannelser. Der er dog stor variation i søgningen til uddannelserne. Der er fremgang på søg-
ningen til ingeniøruddannelserne i Sønderborg og de samfundsvidenskabelige uddannelser generelt. 
Stigningen er båret af nye uddannelser som jura i Esbjerg, kunstig intelligens i Odense og Software 
Engineering i Sønderborg. I Sønderborg er der primært tale om en vækst i udenlandske ansøgere. 
 
Det Samfundsvidenskabelige Fakultet og Det Tekniske Fakultet har en flot fremgang i 1. prioritetsan-
søgninger til bacheloruddannelserne sammenlignet med søgningen sidste år. Det Sundhedsvidenska-
belige Fakultet har en lille tilbagegang, Det Naturvidenskabelige Fakultet har en tilbagegang, og Det 
Humanistiske Fakultet ser en relativt stor nedgang.  
 
Gitte Rasmussen spurgte, hvorvidt man ved hjælp af søgningen i kvote 2 kan prædiktere søgningen i 
kvote 1. Prorektor forklarede, at det kan man til en vis grad, idet der er variationer på tværs af fakulte-
ter. Fx har Det Naturvidenskabelige Fakultet typisk flest ansøgere i kvote 1. Desuden udgør de mange 
udenlandske ansøgere en usikkerhed i forhold til prædiktionen. 
 
Gurli Martinussen spurgte, hvorvidt jura har trukket fremgangen i Esbjerg, og i så fald om der er noget 
at lære af. Prorektor svarede bekræftende herpå og bemærkede, at der er tale om en meget attraktiv 
uddannelse, hvorfor søgningen typisk er høj på uddannelsen. Andreas Fjord Larsen bemærkede, at 
der er flere ansøgere end pladser på jura. 
 
Ralf Hemmingsen spurgte, om der gennemføres rekrutteringsaktiviteter internationalt. Prorektor oply-
ste, at Det Tekniske Fakultet har markedsført deres uddannelser internationalt. 
 
Prorektor gennemgik søgningen på kandidatuddannelserne, hvor der ses en stigning på Det Tekniske 
Fakultet sammenlignet med søgningen sidste år, mens der ses en nedgang i søgningen på Det Natur-
videnskabelige Fakultet. Stigningen på Det Humanistiske Fakultet skyldes en fremgang i internationale 
ansøgere. Det Tekniske Fakultets fremgang på kandidatuddannelserne sker i Odense. På søgningen 
til kandidatuddannelserne ses den største tilbagegang i Kolding. 
 
Andreas Fjord Larsen spurgte, hvorvidt man vil kunne forvente at se et dyk på kandidatsøgningen om 
nogle år i halen på nedgangen i søgningen til bacheloruddannelserne. Prorektor svarede, at det kunne 
man muligvis godt forvente. 
 
Formanden efterspurgte, at bestyrelsen på et senere tidspunkt præsenteres for SDU’s markedsandele 
i Syd- og Sønderjylland. 
 
Gitte Rasmussen spurgte, om udfordringen med søgningen i uddannelserne i Kolding kan skyldes, at 
SDU her udbyder uddannelser, der kan minde om uddannelser, man kan læse i Odense. Til sammen-
ligning udbydes i Sønderborg primært ingeniøruddannelser, og i Esbjerg har man gjort en indsats for at 
gøre uddannelsesudbuddet mere særligt. Rektor bemærkede, at der nok er noget om sagen. Uddan-
nelserne i Kolding er fra de humanistiske og samfundsvidenskabelige områder. Direktionen vil i løbet af 
den kommende tid kigge på, hvordan Campus Kolding kan styrkes. Mads Lildholdt bemærkede, at det 
også udgør en udfordring, at forskellen til professionsbacheloruddannelserne inden for samme fagom-
råde i Kolding ikke er stor. Derudover bemærkede han, at i Sønderborg er byen og universitetet smel-
tet sammen, mens dette ikke er tilfældet i Kolding. 
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Bestyrelsen tog orienteringen om søgningen til SDU’s bachelor- og kandidatuddannelser til efterret-
ning. 
 

4.  Afrapportering på SDU’s strategi for ekstern forskningsfinansiering 
Rektor Jens Ringsmose orienterede om arbejdet med SDU’s strategi for ekstern forskningsfinansiering 
med henvisning til den fremsendte afrapportering. SDU har haft en flot udvikling på forbrug af eksterne 
midler i perioden 2020-2022. Rektor orienterede om de igangværende indsatser, som er ved at blive 
udrullet og implementeret. Direktionen skal drøfte og beslutte yderligere indsaster i den kommende pe-
riode. Rektor informerede om, at der i den nye budgetmodel er indbygget et incitament vedrørende 
ekstern funding. 
 
Gurli Martinussen kvitterede positivt for indsatserne. Hun oplyste, at fondene generelt har en høj af-
slagsrate, men at fondene udleverer reviews, som man kan lære af. Rektor svarede, at en af indsat-
serne netop handler om etablering af en systematik omkring læring af fondenes reviews. 
Gitte Rasmussen bemærkede, at jo tættere forskerne er på at få bevillingen, jo mere udbygget vil fon-
denes reviews være. Fondenes korte reviews er udtryk for, at man er længere fra at få bevilling. 
 
Andreas Fjord Larsen spurgte, hvorvidt tilgængeligheden af EU-midler er faldet på uddannelse og 
forskning. Rektor oplyste, at der tværtimod er mange EU-midler at hente. 
 
Formanden kvitterede positivt for afrapporteringen og takkede rektor for en god redegørelse. 
 
Gurli Martinussen fandt udviklingen i Sønderborg spændende. Hun bemærkede i den sammenhæng, 
at det kunne være interessant at undersøge mulighederne for at få Lauriizenfonden i spil i Esbjerg. 
 
Andreas Fjord Larsen bemærkede, at fondene har svært ved at komme af med deres midler. Han 
spurgte, hvorvidt den positive udvikling kunne tilskrives en effekt af indsatsen på SDU, eller det forhold 
at fondene gerne vil afsætte mange midler. Rektor svarede, at effekten af indsatserne ikke kan ses 
endnu. Der er en stor vækst, og det betyder, at SDU har gang i det rigtige. Der er stadig et stort poten-
tiale og arbejde i forhold til hjemtag af EU-midler. SDU gør det godt i forhold til de danske offentlige 
fonde. 
 
Bestyrelsen takkede for et rigtig fint arbejde og tog afrapporteringen på SDU’s strategi for ekstern 
forskningsfinansiering til efterretning. 
 

5.  Status på proces for ny strategi for SDU (LUKKET 
 

6.  Årlig statusredegørelse for strategisk rammekontrakt 
Bestyrelsen tog den årlige statusredegørelse for SDU’s strategiske rammekontrakt til efterretning. 
 

7.  Årsrapport 2022 
Universitetsdirektør Thomas Buchvald Vind orienterede om Årsrapport 2022 med henvisning til det 
fremsendte materiale. Han fandt, at universitetet kan være stolt over resultaterne i 2022 og fremhæ-
vede blandt andet: 

• Vedtagelsen af erklæringen om akademisk frihed, der har gjort god gavn efterfølgende og gi-
vet stor værdi i forhold til sager, der løbende dukker op. 

• Hjemtag af bevillinger, herunder grundforskningsbevillinger, bevilling til de humanistiske viden-
skaber fra A.P. Møller Fonden og bevilling til Large Structure Production   
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• Igangsættelse af SDU Climate Cluster 
• Nyt initiativ vedr. studenterrekruttering: SDU Takeover. 
• EPICUR-alliance og europæisk samarbejde. 
• Klimaplan og klimaregnskab.  
• Fokus på Nyt Sund på campus i Odense. 

 
Ovenstående og meget mere er sket, mens samfundet var på vej ud af Covid-19, og hvor universitetet 
på bagkant heraf skulle genopfinde universitetslivet. Set i det perspektiv har det på mange måder væ-
ret et turbulent år. 
 
Universitetsdirektøren orienterede om årets resultat med et underskud på ca. 97 mio. kr. Der var bud-
getteret med et underskud på grund af opsparede midler. Underskuddet blev dog lidt større end forven-
tet, hvilket mestendels skyldes uro på finansielle markeder og deraf et underskud på finansielle poster 
på 44 mio. kr. SDU er lykkedes med at komme ud med et resultat før finansielle poster på -53 mio. kr. 
Ledelsen finder resultatet tilfredsstillende omstændighederne taget i betragtning. 
 
SDU har en fornuftig soliditetsgrad og likviditetsgrad samt en egenkapital, der ser fornuftig ud. SDU ser 
ind i et fald i STÅ-indtægter, hvilket er baggrunden for, at universitetet ser ind i en svær økonomisk tid. 
 
Universitetsdirektøren præsenterede udviklingen i udvalgte nøgletal, hvoraf kunne ses et fald i studen-
terbestanden over årene. Udviklingen viser årsagen til, at universitetets økonomi samlet set er udfor-
dret. Samtidig er de studerende i dag hurtigere til at gennemføre deres uddannelser sammenlignet 
med tidligere. 
 
Gurli Martinussen roste universitetets ansatte for de mange positive resultater og fandt det spændende 
i sammenhæng at læse, hvad der sker på SDU. Hun var meget enig i, at der sker rigtig meget på SDU. 
 
Formanden takkede for en rigtig fin gennemgang. 
 
Bestyrelsen godkendte årsrapporten for 2022, som dermed kan underskrives elektronisk af bestyrel-
sens medlemmer. 

8.  Revisionsprotokollat vedrørende årsrapport 2022 
Universitetets institutionsrevisor Mette Holy Jørgensen og Peter Johansen fra PwC deltog i behandling 
af punktet og gennemgik revisionsprotokollatet med henvisning til det fremsendte materiale. Instituti-
onsrevisoren har givet SDU en blank revisionspåtegning og havde ingen kritiske bemærkninger. 
 
Institutionsrevisor oplyste, at der var en forventning om, at udskiftningen af ERP-systemet kunne blive 
en udfordring og fandt det positivt, at dette ikke havde været tilfældet. 
 
I tidligere års revisionsprotokollat har der været en bemærkning vedrørende forretningsgange for eks-
terne projekter. Der er siden arbejdet med området, og der er sket en opdatering heraf. Institutionsrevi-
sor har genbesøgt forretningsgangene og fandt ikke noget af kritisk karakter. Institutionsrevisor fandt, 
at nogle mindre kontroller og afstemninger ikke var blevet udført eller først udført senere, hvilket man 
har været i dialog om. Løsningen man er nået frem til, har været fin. 
 
Sidste år var der en bemærkning til opgørelsen af feriepengeforpligtelsen. Den er blevet mere præcis i 
år, hvorfor der ingen bemærkning er til denne i år. 
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Institutionsrevisor bemærkede, at der ses større og større tendens til besvigelser generelt i samfundet 
på grund af pres på økonomien. Derfor er det vigtigt løbende at sikre gennemsigtige forretningsgange.  
Der var desuden stor ros til SDU’s implementering af et stort ERP-system uden større udfordringer. 
 
Ralf Hemmingsen udtrykte stor ros til både ledelsen og Økonomiservice for arbejdet med universitetets 
økonomi.  
 
Bestyrelsen tog revisionsprotokollatet fra PwC til efterretning og godkendte, at bestyrelsens medlem-
mer underskriver protokollatet elektronisk. 
 

9.  Økonomisk afrapportering – økonomistatus 1 
Universitetsdirektør Thomas Buchvald Vind gav en kort orientering om økonomistatus med henvisning 
til det fremsendte materiale. Forventninger til årets resultat er forbundet med usikkerhed på grund af 
ydre omstændigheder, idet inflation, forsyningsproblemer, udvikling i energipriser og de finansielle mar-
keder gør det fortsat særdeles vanskeligt at vurdere resultatet. Derudover er der indre omstændighe-
der, der ligeledes vanskeliggør vurderingen af resultatet.  Den kontrollerede opbremsning påvirker erfa-
ringsmæssigt adfærden og kan medføre en tendens til lavere forbrug. Dertil kommer Nyt SUND og 
usikkerhed omkring overtagelsestidspunkt og deraf afledt huslejeomkostning.  
 
Gurli Martinussen spurgte, hvorvidt SDU har en fastprisaftale på el i 2023. Universitetsdirektøren be-
kræftede dette, men fastprisaftalen udløber i år og gælder derfor ikke i 2024. Han oplyste, at ledelsen 
afventer, hvordan energipriserne udvikler sig de kommende måneder, før der træffes beslutning om, 
hvilken type aftale der ønskes fra 2024 og frem. 
 
Gurli Martinussen spurgte om årsagen til, at man ikke kan rekruttere medarbejdere til bevilgede projek-
ter. Rektor forklarede, at der er variation på hovedområder, og at nogle områder har sværere ved at 
rekruttere, fx på Det Tekniske Fakultet hvor arbejdsmarkedet efterspørger ingeniører i meget høj grad. 
 
Bestyrelsen tog orienteringen om økonomistatus 1 til efterretning. 
 

10.  Orientering om kontrolleret opbremsning (LUKKET 
 

11.  Godkendelse af revideret SDU budgetmodel 2024 
Universitetsdirektør Thomas Buchvald Vind fremlagde punktet med henvisning til det fremsendte mate-
riale og forklarede indledningsvist, at budgetmodellen har to vigtige opgaver: 
 
1. Fordeling af universitetets indtægter fra finansloven ud til hovedområder.  
2. Håndtering af finansiering af universitetets fællesomkostninger. 
 
SDU’s nuværende budgetmodel er fra 2016. Med fempunktsplanen besluttede bestyrelsen at kigge på 
en ny budgetmodel på grund af strukturelle ændringer. Det forslag, der nu fremlægges til bestyrelsens 
godkendelse, er resultatet af en lang proces på SDU.  
 
Det er en kompleks opgave at lave en budgetmodel på et universitet, idet der er mange hensyn, der 
skal balanceres. I første omgang er der arbejdet med principper og underprincipper. Herefter er der 
fremlagt tal for direktion, Hovedsamarbejdsudvalg og Universitetsråd. 
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Der har været særligt fokus på tre hovedgreb: 
1. En ny budgetmodel skal ikke stille det enkelte fakultet ringere end fordelingsprofilen i 
den nuværende budgetmodel – men enkelte fakulteter kan blive stillet bedre 
2. Budgetmodellen giver alle fakulteter og Fællesadministrationen en grundbevilling, som 
understøtter stabilitet 
3. Budgetmodellen indeholder ét virkningsfuldt incitament, som kan understøtte ambitionen om øget 
ekstern forskningsfinansiering. 
 
Det fremlagte forslag til ny budgetmodel er meget anderledes i forhold til den nuværende model. For-
slaget til ny budgetmodel skal skabe mere transparens, hvilket mange på SDU er glade for. 
 
Mads Lidlholdt takkede for et vældig flot arbejde. Der er stor kredit for at lave en model, hvor man hol-
der hånden under fakulteterne. Han fortalte, at han har modtaget henvendelser med spørgsmål om, 
hvorvidt der vil være en risiko for ’gaming’ og spurgte ind til, hvorfor man har valgt en lang indfasnings-
periode. Derudover spurgte han om, hvordan man vil dække den ubalance, der fremgår af det frem-
sendte materiale. Universitetsdirektøren svarede, at ubalancen vil blive dækket fra centralreserven. 
Han forklarede, at den lange indfasningsperiode er besluttet af hensyn til at skabe balance og mindske 
skævhed. 
 
Mads Lidlholdt spurgte ind til, hvad der ligger i formuleringen vedr. egenkapital om, at man kan bruge 
opsparingen til at absorbere skvulp. Universitetsdirektøren forklarede, at det fx kan være, når der er 
noget udefrakommende, der kan få betydning for økonomien. Dette er for at afbøde store uforudsete 
omkostninger. 
 
Gitte Rasmussen kvitterede for modellens transparens og gennemsigtighed. Det er en fornøjelse, at 
det er de samme principper, der gælder for alle hovedområder. Hun opfordrede til, at Fællesadmini-
strationens grundbevilling ensrettes med fakulteternes med en større variabel andel. 
 
Gitte Rasmussen spurgte ind til, hvordan det sikres, at fakulteterne ikke stilles dårligere end med den 
nuværende budgetmodel. Universitetsdirektøren forklarede, at fakulteterne ikke stilles ringere i forde-
lingsprofilen. For så vidt angår Fællesadministrationen, har det været en overordnet vurdering, hvad 
man er landet på, således at der er balance mellem den stabile og variable del af finansieringen af 
Fællesadministrationen i den nye budgetmodel. Med den nye model vil Fællesadministrationen vokse 
mindre ved stigende universitetsindtægter end med den nuværende model. Hvis universitetet øger sin 
aktivitet på eksterne forskningsprojekter med 100 mio.kr., vil Fællesadministrationen i den nuværende 
model få tilført 20 mio.kr. (20%), mens Fællesadministrationen i den nye model vil få tilført 10 mio.kr. 
(10%). På den måde vil den nye budgetmodel bedre matche universitetets strategi for ekstern forsk-
ningsfinansiering og tilføre flere penge til fakulteterne end den nuværende budgetmodel. 
Formanden bemærkede, at det vil være vigtigt at have øje for, at hvis det samlede universitet bliver 
mindre, skal Fællesadministrationen ikke vokse.  
 
Gurli Martinussen kvitterede for et stort arbejde og spurgte, om modellen er fremtidssikret. Universitets-
direktøren forklarede, at modellen ikke er fremtidssikret, men at forhåbningen er, at principperne er sta-
bile over tid. 
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Rektor tilføjede, at budgetmodellen skal understøtte den strategiske retning, og den vil betyde en tyng-
deforskydning fra uddannelse til forskning.  
 
Andreas Fjord Larsen spurgte, hvor følsom Fællesadministrationen er i forhold til eksterne midler. Uni-
versitetsdirektøren svarede, at der er mindre behov for at tilføre midler til Fællesadministrationen på 
grund af stordriftsfordele. Andreas Fjord Larsen spurgte videre, om man kan trække fordelingen fra 
eksterne midler ud af Fællesadministrationens bevilling. Universitetsdirektøren svarede, at det kan 
man, hvis man vil. Mads Lidlholdt fandt det meget positivt, at modellen er enkel, og derfor mente han 
ikke, at der skal tages elementer ud. Det vil medføre, at modellen bliver unødigt kompliceret og ugen-
nemskuelig. Desuden ligger der permanente driftsudgifter i Fællesadministrationen, som vi skal tage 
højde for. 
 
Mads Lildholdt spurgte, hvorvidt bestyrelsen vil få modellen at se igen. Formanden foreslog, at besty-
relsen godkender budgetmodellen med de faldne bemærkninger. Ledelsen kan herefter vurdere beho-
vet for eventuelle justeringer på baggrund af bestyrelsens konkrete bemærkninger. Han tilføjede, at be-
styrelsen naturligt vil få en status på budgetmodellen, når der fremlægges budgetter til godkendelse i 
bestyrelsen. 
 
Med de faldne bemærkninger besluttede bestyrelsen at godkende forslaget til SDU Budgetmodel 2024 
til ikrafttræden 1. januar 2024. 
  

12.  Revisionsudbud – valg af leverandør (LUKKET) 
 

13.  Status på byggesager 
Universitetsdirektør Thomas Buchvald Vind orienterede kort om status på byggesager med henvisning 
til det fremsendte byggesagsark. Nyt SUND skrider fremad. Der er dog stadig tekniske test, der skal 
gennemføres og derfor er indflytningsplanen justeret. Der er tale om et stort byggeri, der generelt er 
udfordret på tidsplanen. På nuværende tidspunkt er den bedste vurdering, at indflytning kan ske i au-
gust. Der arbejdes på at undersøge, hvor meget der kan kontantfinansieres. Rektoratet vender tilbage, 
når dette er plads.  
 
Nyt OUH er forsinket, hvorfor der skal bygges en brandvæg i koblingszonen til Nyt SUND. Det medfø-
rer en ekstraomkostning på 400.000 kr., som der ikke var regnet med. 
 
Bestyrelsen tog orienteringen om status på byggesager til efterretning. 
 
13.0 – Oversigt over huslejemæssige konsekvenser af sager på bestyrelsesmødet 
Bestyrelsen tog oversigt over huslejemæssige konsekvenser af sager på bestyrelsesmødet til  
efterretning. 
 
13.1 – Udvidelse af lejemål, SDU Sønderborg (Alsion) 
Universitetsdirektør Thomas Buchvald Vind fremlagde punktet med henvisning til det fremsendte mate-
riale. Der er behov for, at SDU udvider lejemålet i Alsion som følge af en fortsat positiv udvikling af ud-
dannelses- og forskningsaktiviteter samt stor søgning og øget optag af studerende i Sønderborg. 
 
Bestyrelsen godkendte, at: 
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• Der indgås en 10-årig lejeaftale med privat udlejer, og at lejemålet indfases over en periode på 
5 år, hvorefter lejemålet udgør 2.490 m2. 

• Der afsættes et beløb til husleje fra medio 2023 og frem til fuld indfasning af lejemålet i 2027, 
hvor den årlige husleje vil udgøre 2,24 mio. kr. 

 
14.  Årshjul 2023 og mødekalender for 2024 

Bestyrelsen godkendte årshjul 2023 og mødekalender 2024. 
 
Formanden anmodede om, at bestyrelsen på kommende møder besøger Campus Kolding og Large 
Structure Production. 
 

15. Meddelelser fra bestyrelsesformand Søren Klarskov Vilby 
Formanden orienterede kort om, at der er offentliggjort opslag efter nye bestyrelsesmedlemmer. 
 

16. Meddelelser fra rektoratet 
Prorektor Helle Waagepetersen orienterede kort om regeringens reformudspil, der handler om flere og 
kortere kandidatveje. Overordnet set er der tale om fire kandidatveje, hvor den, der er til mest debat, er 
den forkortede kandidatuddannelse. På nuværende tidspunkt er det uvist, hvordan de politiske for-
handlinger om udspillet ender. Blandt universiteterne er der stor bekymring for kvaliteten i en kortere 
kandidatuddannelse. 
 
Gurli Martinussen fandt det vigtigt at få erhvervslivet ind i diskussionen. Der vil blive lyttet til erhvervsli-
vet. 
 
Andreas Fjord Larsen bemærkede, at omstillingen af uddannelseslandskabet i sig selv vil koste mange 
penge. Han foreslog, at man kunne forsøge at få politisk lydhørhed ved at slå på dette. 
 
Ralf Hemmingsen bemærkede, at udviklingen i samfundet er dynamisk og problemstillingerne mere 
komplekse. Med en kortere kandidatuddannelse gør man uddannelserne mindre rustet til at løse pro-
blemstillinger, når man fjerner den tungeste del af kandidatuddannelsen, hvor man går i dybden med 
sin faglighed. 
 
Formanden fandt det vigtigt, at universiteterne går mere offensivt ind i diskussionen af reformudspillet. 
 
Rektor oplyste, at Rektorkollegiet arbejder meget aktivt på at gå i dialog med relevante interessenter 
om udspillet. Der er stor bekymring for, at reformudspillet vil suge studerende ud af professionsuddan-
nelser. 
 
Bestyrelsen tog orienteringen til efterretning. 

17. Eventuelt 
Intet til punktet. 
 

 
Søren Klarskov Vilby afsluttede mødet kl. 17.50. 
 
 
 Søren Klarskov Vilby    
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